
WORD TYPES, STEM, DECLENSION TYPES FOR NOUNS AND ADJECTIVES  

perusmuoto Partitiivi, MIHIN 
 

Gen, rest of the 
cases 

HUOM! 

Ending with o, ö, 
u, y, a, ä 

Part, illat, ess 
 

Iness, elat, adess, 
ablat, allat, transl., 

mon perus 

Consonant 
gradation 

talo Talo-a Talo-n  
rinta Rintaa, rintaan rinnan nt-nn 
laulu Laulua laulun  
nilkka Nilkkaa, nilkkaan nilkan kk-k 
jalka Jalkaa, jalkaan jalan k-0 
otsa otsaa otsan  
vatsa vatsaa vatsan  
    

Ending with 2 
vowels 

  No gradation, no 
changes, no 

problem 
suklaa Suklaa-ta Suklaa-n  
keittiö Keittiö-tä Keittiö-n  
lantio Lantio-ta lantion  
työ työtä työn  
tie tietä tien  
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Ending with –i 
(loan words) 

Part, illat, ess Iness, elat, adess, 
ablat, allat, transl., 
mon perus 

Consonant 
gradation 

posti Posti-a Posti-n  
kuppi Kuppia, kuppiin kupin pp-p 
pankki Pankkia, pankkiin pankin kk-k 
    
    
Ending with –i  
(that changes to -e) 

Part, illat, ess Iness, elat, adess, 
ablat, allat, transl., 
mon perus 

Consonant grad + 
i-e change 

sormi Sorme-a sormen  
polvi Polve-a polven  
talvi Talvea talven  
järvi järveä järven  
joki Joke-a, jokeen Joe-n K-0 
lehti Lehte-ä, lehteen Lehde-n T-D 
    
Ending with –i 
(changes to e, 
except part) 

Part is exception Gen, illat, ess, 
iness, elat, ades, 
ablat, allat, mon 
perus 

No gradation 

kieli Kiel-tä Kiele-n, kieleen  
puoli Puol-ta Puole-n, puoleen  
lumi Lun-ta Lume-n  
Moni Mon-ta Mone-n  
Vuori Vuor-ta Vuore-e  
Kuusi  Kuut-ta Kuuse-n spruce 
Nuori Nuor-ta Nuore-n  
Meri Mer-ta Mere-n  
    
Ending with –i  
(the oldest words) 

Part, illat, ess iness, elat, ades, 
ablat, allat 

i-e + gradation 
T-D 

vesi Vet-tä, veteen Vede-n  
uusi Uut-ta, uuteen Uude-n  
Kaksi Kah-ta, kahteen Kahden  
Kuusi Kuut-ta, kuuteen Kuuden #6 
Yksi Yh-tä, yhteen yhden  
Käsi Kät-tä, käteen käden  
Susi Sut-ta, suteen suden  
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Perusmuoto 
(nominatiivi) 

Partitiivi Genetiivi, iness, 
elat, ades, ablat, 

allat , illat, ess, mon 
perus 

Huom. 

Ending with –e, 
exceptions 

  NOTHING 
CHANGES 

itse Itse-ä Itse-n  
nalle Nalle-a Nallen  
kolme Kolme-a Kolmen  
Ville Ville-ä Villen  
    
Ending with -e Partitiivi Gen, iness, elat, 

illat, ades, ablat, 
allat, trans, mon 
perus 

´Reverse´ 
gradation B 
-seen MIHIN 

 

huone Huone-tta Huonee-n, 
huoneeseen 

 

kirje Kirje-ttä Kirjee-n, kirjeeseen  
***ranne Ranne-tta Rantee-n, 

ranteeseen 
nn-nt 

***osoite Osoite-tta Osoittee-n, 
osoitteeseen 

t-tt 

kone Kone-tta Konee-n, 
koneeseen 

 

***sade Sade-tta Satee-n, sateeseen d-t 
Kappale Kappale-tta Kappalee-n, 

kappaleeseen 
 

***Koe Koe-tta Kokee-n, 
kokeeseen 

0-K 

***Taide Taide-tta Taitee-n, taiteeseen t-tt 
    
    
Words ending 
with -nen 

Partitiivi 
-nen drops off, 
add –s + -ta/-tä 

Gen, iness, elat, 
illat, ades, ablat, 
allat, trans, ess. 
Mon perus 

NO GRADATION 
Illat=naiseen 

Lehtinen Lehtis-tä Lehtise-n  
nainen Nais-ta Naise-n  
iloinen Ilois-ta Iloise-n  
lautanen Lautas-ta Lautase-n  
keltainen Keltais-ta Keltaise-n  
valkoinen Valkois-ta Valkoise-n  
punainen Punais-ta Punaise-n  
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suomalainen Suomalais-ta Suomalaise-n  
CONSONANT ENDING WORDS  (except -nen) 

Perusmuoto 
(nominatiivi) 

 
-in 

Partitiivi Genetiivi, iness, 
elat, ades, ablat, 

allat , illat, ess, mon 
perus 

Huom. 
 
Add 
-me- 

Puhelin puhelinta Puhelime-  
***soitin soitinta Soittime- T-TT 
eläin 2 eläintä  Eläime-  
avain  Avaime-  
    
***Kaasutin, kirjain, ***kirjoitin, laskin, pakastin, ***tuuletin, vahvistin, sydän, morsian  

 exception: ***lämmin: lämmintä: lämpimän 

 

Perusmuoto 
(nominatiivi) 

-on, -ön 
 

Partitiivi Genetiivi, iness, 
elat, ades, ablat, 
allat , illat, ess, 

mon.perus 

Huom. 
Add. -ma- + 
gradation T-TT 

***Työtön Työtöntä Työttömä- T-TT 
***Rahaton Rahatonta Rahattoma-  
***Koditon koditonta Kodittoma-  
***avuton  Avuttoma-  
***Järjetön  Järjettömä-  
***Kuolematon, ***uskomaton, ***tekemätön, ***lapseton.. 

​
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Perusmuoto 
(nominatiivi) 

-as, -äs 

Partitiivi Genetiivi, iness, 
elat, ades, ablat, 
allat , illat, ess 

Huom. 
(Gradation + ) 
doubling a/ä 
MIHIN-muoto 

lounas lounasta Lounaa-, 
lounaaseen 

 

eräs erästä Erää-, erääseen  
***Rakas Rakasta Rakkaa-, 

rakkaaseen 
K-KK 

***Rikas rikasta Rikkaa-, 
rikkaaseen  

K-KK 

***hammas Hammasta Hampaa-, 
hampaaseen 

MM-MP 

***Älykäs älykästä Älykkää-, 
älykkääseen 

K-KK 

kevät kevättä Kevää- , 
kevääseen 

-- 

kirves kirvestä Kirvee-, kirveeseen -- 
***Hidas, eräs, kekseliäs, ***kirkas, ***miehekäs, paljas, vieras, ***voimakas, yritteliäs, 
***allas, ***kangas, ***kiuas (kiukaa-), patsas, pensas, ***rengas, ***varvas. 

Exceptions: lihas, teräs, ananas.  

 

Perusmuoto 
(nominatiivi) 

-is 

Partitiivi Genetiivi, iness, 
elat, ades, ablat, 
allat , illat, ess 

Huom. 
MIHIN muoto 

kaunis Kaunista Kaunii-n kauniiseen  
Kallis Kallista Kallii-, kalliiseen  
valmis valmista Valmii-, valmiiseen  
Ruumis ruumista Ruumii-, 

ruumiiseen 
 

kauris kaurista Kaurii-, kauriiseen  
    
kevät kevättä Kevää-, kevääseen  
kirves kirvestä Kirvee-, kirveeseen  
 

Exceptions: jänis, kasvis, varis, roskis, lippis.  

BASICLY: just memorize -is-ending words individually! 
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Perusmuoto 
(nominatiivi) 

Partitiivi Genetiivi, iness, 
elat, ades, ablat, 
allat , illat, ess,  

mon perus 

Huom. 
us-ukse 
ys-ykse 
os-okse 
ös-okse 
es-ekse 

Vastaus vastausta Vastaukse-  
Kysymys  Kysymykse-  
Päätös  Päätökse-  
vihannes  Vihannekse-  
Juures  Juurekset-   
    
teräs Terästä Teräkse-  
ananas ananasta Ananakse-  
Jänis jänistä Jänikse-  
kasvis kasvista Kasvikse-  
varis varista Varikse-  
roskis roskista Roskikse-  
lippis Lippistä Lippikse-  
Ajatus, saavutus, kannustus, kokous, tapaus, hävitys, laitos, leivos, ostos, muutos, 
petos, käännös, näytös, syytös, ilves, kolmannes, neljännes.  

Exceptions: mies-miehen, kirves-kirveen. 

 

Perusmuoto 
(nominatiivi) 

-uus, -yys, -ous 

Partitiivi -tta,  
Illat -teen 

Genetiivi, iness, 
elat, ades, ablat, 

allat , , ess 

Huom. 
-de- 

MIHIN! 
Totuus Totuutta, totuuteen Totuude-   
Ystävyys Ystävyyttä, 

ystävyyteen 
Ystävyyde-  

Pituus Pituutta, pituuteen Pituude-  
Runous Runoutta, 

runouteen 
Runoude-  

salaisuus Salaisuutta, 
salaisuuteen 

Salaisuude-  

Hyvyys, korkeus, kirjallisuus, syvyys, rakkaus, rikkaus, varkaus, kauneus, talous, 
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Perusmuoto 
(nominatiivi) 

Partitiivi  
 

Genetiivi, iness, 
elat, ades, ablat, 
allat, ess, mon 

perus,  

Huom. 
Nut/nyt -neen 
Sut/syt -seen 
Lut/lyt -leen 

Rut -reen 
MIHIN-seen 

Väsynyt väsynyttä Väsynee-, 
väsyneeseen 

  

pessyt pessyttä Pessee-   
Vihastunut vihastunutta Vihastunee-, 

vihastuneeseen 
 

kuollut kuollutta Kuollee-, 
kuolleeseen 

 

tullut tullutta Tullee-, tulleeseen  
Every single past participle form. That´s the one we use in negat.past tense: En 
mennyt, en tullut… 

 

Perusmuoto 
(nominatiivi) 

-ut, -yt 

Partitiivi  
 
 

Genetiivi, iness, 
elat, ades, ablat, 

allat , illat, ess, mon 
perus 

Huom. 
-ut – ue 
-yt - ye 

Olut Olutta Oluet    
Kevyt kevyttä Kevye-  
Lyhyt Lyhyttä Lyhye-  
Ohut Ohutta Ohue-  
neitsyt neitsyttä Neitsye-  
 

 

Perusmuoto 
(nominatiivi) 

Partitiivi -tta,  
Illat -teen 

Genetiivi, iness, 
elat, ades, ablat, 

allat , , ess 

Huom. 
-el – ele 

-en – ene  
-er – ere 
-ar – are  

Sävel Säveltä Sävele-   
Kyynel Kyyneltä Kyynel-  
Jäsen Jäsentä Jäsen-  
***Manner Mannerta Mantere- NN:NT 
sisar sisarta Sisare-   
Askel, nivel, höyhen, joutsen, kämmen, siemen.. 

Exception: vasen: vasenta: vasempaan: vasemma-, 
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Perusmuoto 
(nominatiivi) 

Partitiivi  
 

Genetiivi, iness, 
elat, ades, ablat, 
allat , ess, mon 

perus 

Huom. 
 

***-tar/tär – ttare/ 
ttäre 

Tytär tytärtä Tyttäre-    
Kuningatar kuningatarta Kuningattare-  
Rakastajatar rakastajatarta Rakastajattare-  
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Consonant gradation A (ending in any other vowel than -e) 

Pekka, Pekkaa, Pekkaan, 
Pekkana 

Pekan, Pekalla, Pekalta, 
Pekalle, Pekassa, Pekasta, 
Pekaksi, Pekat 

kk-k 

Lippu Lipun pp-p 
Tyttö Tytön tt-t 
Sika Sian K-0 
Tapa Tavan p-v 
Pöytä Pöydän T-d 
Kaupunki Kaupungin Nk-ng 
Kampa Kamman Mp-mm 
Silta Sillan Lt-ll 
Ranta Rannan Nt-nn 
Parta Parran Rt-rr 
   
   
 

***Consonant gradation B REVERSE (-e and consonant ending if there is 
gradation) 

Vaate, vaatetta Vaatteen, vaatteessa, 
vaatteesta, vaatteeseen, 
vaatteella, vaatteelta, 
vaatteelle...vaatteet 

Only basic +PART. is 
weak! 

Tiede, tiedettä Tietee- D-T 
Ranne rannetta Rantee- D-T 
Koe koetta Kokee- 0-K 
Saapas saapasta Saappaa- P-PP 
Rakas rakasta Rakkaa- K-KK 
Hammas hammasta Hampaa- MM-MP 
Varas varasta Varkaa- 0-K 
Soitin soitinta Soittime- T-TT 
Työtön työtöntä  Työttämä- T-TT 
Koditon koditonta Kodittoma- T-TT 
   
 

 

9 
 


